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Rada Miejska w Nowej Rudzie 

Sesja 

Protokół V/2024 

 
V Sesja Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w dniu 04 września 2024 

Miejsce posiedzenia: sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1 

Obrady rozpoczęto 04 września 2024 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:24 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków 

Radni obecni: 

1. Andrzej Behan   - Przewodniczący Rady Miejskiej 

2. Sylwia Dajczer-Gałczyńska 

3. Zdzisław Druciak 

4. Bogusław Frącek 

5. Konrad Kałwak 

6. Beata Kłossowska-Tyszka  

7. Magdalena Lichwa 

8. Ewa  Miś-Krzemińska  

9. Karolina Popiel  

10. Jerzy Pulit 

11. Joanna Sosnowska 

12. Janusz Staniocha 

13. Jarosław Ubik 

14. Regina Wałęsa 

15. Piotr Wróbel 

 

Radni nieobecni : 

1. Joanna Sosnowska 

2. Piotr Wróbel 

 

W posiedzeniu wzięli udział również: 

1. Marzena Wolińska    - Zastępca Burmistrza Nowa Ruda 

2. Jan Szeląg     - Skarbnik Miasta Nowa Ruda 

3. Kamila Zamolska    - Radca Prawny 

4. Mariusz Fleszar    - Sekretarz Miasta Nowa Ruda 

5. Marta Krupa     - Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska 

6. Leszek Wójcik    - Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej 

7. Barbara Postrach    - Naczelnik Wydz. Spraw Obywatelskich 

8. Mateusz Pawlik   - Kierownik Referatu Dochodów 

9. Arkadiusz Stelmach   - Kierownik Referatu Zagospodarowania Przestrzennego 

10. Joanna Sikora   - Wydz. Infrastruktury i Inwestycji 

11. Mirosław Kalitowski   - Komendant Straży Miejskiej 

12. Wojciech Kołodziej   - Prezes Centrum Turystyczno-Sportowego sp. z o.o. 

13. Marta Politewicz    - Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

14. Krzysztof Czajka   - Rzecznik prasowy 

15. Media 

 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan – otworzył 5 sesję Rady Miejskiej. 

Powitał radnych oraz zaproszonych gości. 
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2.Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji (zał. Nr 

1 – lista). 

 

3. Porządek obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi 

bądź zapytania do proponowanego porządku obrad. 

 

Pani Marzena Wolińska – zaproponowała wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 6 projektu uchwały w 

ppkt. k) w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat za parkowanie pojazdów 

samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek za parkowanie, wysokości opłat 

dodatkowych i sposobu ich pobierania. 

 

Głosowano w sprawie 

wprowadzenia do porządku obrad w pkt. 6 ppkt k) 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (6) 

Andrzej Behan, Zdzisław Druciak, Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (7) 

Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka, Ewa Miś-

Krzemińska , Karolina Popiel, Jerzy Pulit 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radni : Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Bogusław Frącek, 

Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka, Ewa Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Jerzy Pulit byli „za” 

wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały. 

  

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie porządek obrad 

sesji. 

 

Głosowano w sprawie 

przyjęcia porządku obrad sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (6) 

Andrzej Behan, Zdzisław Druciak, Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (7) 

Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka, Ewa Miś-

Krzemińska, Karolina Popiel, Jerzy Pulit 
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NIEOBECNI (2) 

Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radni : Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Bogusław Frącek, 

Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka, Ewa Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Jerzy Pulit byli „za” 

przyjęciem porządku obrad sesji. 

 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 13 głosami „za” przyjęła porządek obrad w brzmieniu: 

4. Przyjęcie protokołu z  IV sesji Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 11 czerwca 2024 r. do 

dnia 22 sierpnia 2024 r. 

 

goście zaproszeni :  p. Czesław Dominas, p. Leszek Kopcio, p. Aleksandra Pajor, p. Mikołaj Legieć, p. 

Miłosz Lasota, p. Wojciech Munia, p. Lena Jakubowska, p. Katarzyna Mikusiak, p. Klaudia Szymanek 

 

6. Podjęcie uchwał : 

a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

c) zmieniająca uchwałę Nr 566/LXXV/24 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu 

d) zmieniająca uchwałę Nr 345/XXXVIII/17 w sprawie utworzenia rachunku dochodów 

samorządowych jednostek budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 14 

grudnia 2016r. – prawo oświatowe 

e) w sprawie programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w ramach 

pomocy de minimis 

f) w sprawie zmiany uchwały Nr 533/LXX/23 z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obszaru miasta 

Nowa Ruda 

g) w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie oraz współdziałanie i zawarcie porozumienia z 

Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 Kłodzko dotyczącym realizacji projektu „Nowoczesna 

pracownia językowa dla  Noworudzkiej Szkoły Technicznej w Nowej Rudzie” 

h) w sprawie wspólnej obsługi administracyjnej rachunkowej i finansowej jednostek 

organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych 

i) w sprawie ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie i opłaty za pobyt dziecka w 

Żłobku Miejskim Nr 1 w Nowej Rudzie 

j) zmieniająca Uchwałę Nr 6/II/24 w sprawie powołania Komisji Gospodarczo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Nowej Rudzie i ustalenia jej składu osobowego 

k) w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat  za parkowanie pojazdów 

samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek za parkowanie, wysokości 

opłat dodatkowych i sposobu ich pobierania 

7. Interpelacje radnych. 

8. Zapytania radnych. 

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie obrad. 

 

Rada Miejska wraz z zaproszonymi gośćmi uczciła minutą ciszy zmarłego Krzysztofa Stachurę z TV 

Sudeckiej, który przez kilkanaście lat prowadził wywiady oraz nagrywał obrady sesji w Nowej Rudzie. 

 

4. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu IV Sesji 

Rady Miejskiej. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

przyjęcia protokołu z IV sesji Rady Miejskiej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (9) 

Andrzej Behan, Zdzisław Druciak, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka, Ewa Miś-Krzemińska, 

Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (4) 

Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Bogusław Frącek, Magdalena Lichwa, Karolina Popiel 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radni : Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Bogusław Frącek, 

Magdalena Lichwa, Karolina Popiel byli „za” przyjęciem porządku obrad sesji. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 11 czerwca 2024 r. do 

dnia 22 sierpnia 2024 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania 

odnośnie Sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 

dnia 11 czerwca 2024r. do dnia 22 sierpnia 2024 r. Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

przyjęcia sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 11 

czerwca 2024 r. do dnia 22 sierpnia 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (8) 

Andrzej Behan, Zdzisław Druciak, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka, Magdalena Lichwa, 

Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (5) 

Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Bogusław Frącek, Ewa Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Jerzy Pulit 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radni : Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Bogusław Frącek, Ewa  

Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Jerzy Pulit byli „za” przyjęciem sprawozdania Burmistrza. 

 

* goście zaproszeni : p. Czesław Dominas, p. Leszek Kopcio, p. Aleksandra Pajor, p. Mikołaj Legieć, p. 

Miłosz Lasota, p. Wojciech Munia, p. Lena Jakubowska, p. Katarzyna Mikusiak, p. Klaudia Szymanek 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan wraz z Zastępcą Burmistrza Miasta p. Marzeną Wolińską 

wręczyli p. Czesławowi Dominasowi tytuł Zasłużony dla Miasta Nowa Ruda. 

Zastępca Burmistrza Mista p. Marzena Wolińska wręczyła stypendia sportowe dla : p. Aleksandry Pajor, p. 

Mikołaja Legiecia, p. Miłosza Lasoty, p. Wojciecha Munia, p. Katarzyny Mikusiak, p. Klaudii Szymanek 

a Przewodniczący Rady Miejskiej listy gratulacyjne dla rodziców. 

 

przerwa 15minutowa 

po przerwie 

 

6. Podjęcie uchwał : 

 a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta - odnośnie wieloletniej prognozy finansowej : 

a) w załączniku nr 1 wprowadzono zmiany będących następstwem: 

- dostosowania wartości w kolumnie roku 2024 do wprowadzanych zmian w budżecie na rok 2024 

zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej na dzień 04 września 2024 r. 

- zmiany w pozycji 4.2 Nadwyżka budżetowa z lat ubiegłych, w roku 2025. Zadania inwestycyjne pn. 

Przebudowa drogi gminnej ul. Kolejowa w Nowej Rudzie oraz Przebudowa ciągu dróg gminnych ul. 

T. Kościuszki, Os. Piastowskie, ul. Sportowa w Nowej Rudzie są realizowane przy wsparciu z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg Lokalnych. Zasady dofinansowania pozwalają na uzyskanie zaliczki na poczet 

w/w zadań. Miasto w dniu 10 kwietnia 2024 otrzymało zaliczkę w wysokości 7 128 561,43 zł. 

Harmonogram realizacji zakłada, że część prac zostanie wykonana w roku 2025. Dlatego kwota 

3 888 056,48 zł została zaplanowana jako tak zwane wolne środki. 

- zmiany w pozycji 4.1 Kredyty, pożyczki, emisja papierów wartościowych. Przyjęto założenie, że 

finansowanie zadań inwestycyjnych w roku 2025 będzie wymagało zwiększenia zadłużenia o kwotę 

8 000 000 zł. 

- zmiany w pozycji 5.1 Spłaty rat kapitałowych kredytów i pożyczek oraz wykup papierów 

wartościowych. W związku z planowanych wzrostem długu założono jego spłatę w latach 2039 

(500 000 zł) i 2040 (3 500 000 zł). 

b) w załączniku nr 2 wprowadzono zmiany będących następstwem: 

- zmiany planu finansowego w latach 2024-2026 dla przedsięwzięcia pn.: „Termomodernizacja budynku 

przy ul. Radkowskiej nr 14-16”, „Termomodernizacja budynków mieszkalnych wielorodzinnych w 

Gminie Miejskiej Nowa Ruda”, „Regeneracja przestrzeni publicznej Partnerstwa Noworudzko - 

Radkowskiego na rzecz turystów i mieszkańców”, „Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w 

zabytkowych obiektach edukacyjnych i opiekuńczo-mieszkalnym w gminach Partnerstwa Noworudzko – 

Radkowskiego”, „Adaptacja budynku po szkole przy ul. Fredry na dom dziennego pobytu dla seniorów 

w Nowej Rudzie”, „Zmiana funkcji pogórniczych obszarów w Nowej Rudzie na zielone obszary 

transformacji miejskiej”, „Modernizacja infrastruktury drogowej w Gminie Miejskiej Nowa Ruda”, 

„Przebudowa drogi gminnej ul. Kolejowa w Nowej Rudzie”, „Przebudowa ciągu dróg gminnych ul. T 

Kościuszki, Os. Piastowskie, ul. Sportowa w Nowej Rudzie”, „Rewaloryzacja zabytków sakralnych 

Parafii pw. Świętego Mikołaja w Nowej Rudzie”, „Zwiększenia planu finansowego w związku z 

wprowadzeniem nowych przedsięwzięć, pn.: 

- pogranicze pełne uśmiechu. 

- przekraczamy granice dojrzałego wieku! Program aktywności dla seniorów z pogranicza. 

- zmiana funkcji pogórniczych obszarów w Nowej Rudzie - zagospodarowanie turystyczne Góry Świętej 

Anny w Nowej Rudzie. 

c) w załączniku nr 3 poprzez zaktualizowanie objaśnień wynikających z wprowadzanych zmian w 

budżecie na rok 2024 według stanu na dzień 04 września 2024 r. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż opinia Komisji Gospodarczo-Budżetowej do 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. Zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (11) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina 

Wałęsa 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Jerzy Pulit 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radni : Beata Kłossowska-Tyszka, Jerzy Pulit byli „za” 

podjęciem uchwały. 

 

Uchwała nr 40/ V/24 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta - zmiany w budżecie dotyczy : 

a) zwiększenia dochodów budżetu o kwotę 199.169,06 złotych w tym: 

1) 39 618,25 zł – w związku z uzyskaniem kary umownej dotyczącej nieterminowej realizacji zadania 

„Adaptacja pustostanów na mieszkania komunalne” z przeznaczeniem na zwrot środków dotacji 

dotyczącej utworzenia mieszkania chronionego przy ul. A. Fredry”; 

2) 60 000,00 zł – w związku ze zwiększeniem dochodów tytułem odsetek od zaległości dotyczących 

gospodarki mieszkaniowej z przeznaczeniem na tę działalność; 

3) 20 000,00 zł – w związku z otrzymaniem środków od obywateli Ukrainy tytułem odpłatności za pobyt 

z przeznaczeniem na pokrycie kosztów pobytu; 

4) 71 000,00 zł – w związku z otrzymaniem odszkodowania za szkodę w drodze gminnej 

z przeznaczeniem na naprawę w/w szkody w drodze; 

5) 8 300,00 zł – w związku z dochodami dotyczącymi działalności promocyjnej z przeznaczeniem na te 

działania; 

6) 250,81 zł – w związku ze środami z funduszu COVID-19 na sfinansowanie refundacji podatku VAT 

dla odbiorców paliw dla celów grzewczych. 

b) przeniesienia planowanych wydatków budżetu na kwotę 1 191 529,17 zł, w tym: 

- 60 000,00 zł – zmniejszenie planu na gospodarce leśnej z przeznaczeniem na pielęgnację drzew trudnych 

- 30 000,00 zł – zmniejszenie planu na zadaniu „Zakup specjalistycznego sprzętu ratowniczo-gaśniczego 

dla OSP Nowa Ruda – Słupiec (budżet obywatelski 2024) z przeznaczeniem na zakup wyposażenia dla 

OSP (wydatek bieżący)”; 

- 160 000,00 zł – zmniejszenie planu rezerwy na wydatki inwestycyjne z przeznaczeniem na realizację 

zadania „System płatnego parkowania w Mieście Nowa Ruda”; 
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- 40 000,00 zł – zmniejszenie planu na zadaniu „Wymiana instalacji elektrycznej w lokalach 

komunalnych” z przeznaczeniem na zadanie „Adaptacja pustostanów na mieszkania komunalne”; 

- 100 000,00 zł – zmniejszenie planu dotacji dla Miejskiej Biblioteki Publicznej i jednocześnie 

zwiększenie dotacji dla Miejskiego Ośrodka Kultury 

- 1 500,00 zł – zmniejszenie i zwiększenie wydatków w ramach działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej (między działami klasyfikacji budżetowej); 

- 197 999,92 zł – zmiana w ramach projektu „Klaster Społecznej Energii Partnerstwa Noworudzko–

Radkowskiego”, zmiana klasyfikacji; 

- 8 000,00 zł – zmiana w ramach projektu „Kultura bez granic”, zmiana klasyfikacji; 

- 511 219,45 zł – zmniejszenie planu na projekcie „Regeneracja przestrzeni publicznej Partnerstwa 

Noworudzko - Radkowskiego na rzecz turystów i mieszkańców” z przeznaczeniem na zwiększenie planu 

wydatków na: 307 785,49 dla projektu „Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w zabytkowych 

obiektach edukacyjnych i opiekuńczo-mieszkalnych w gminach Partnerstwa Noworudzko-

Radkowskiego”; 77 860,80 dla projektu „Termomodernizacja budynków mieszkalnych wielorodzinnych 

w Gminie Miejskiej Nowa Ruda”; 56 337,40 dla projektu „Termomodernizacja budynku przy ul. 

Radkowskiej nr 14-16”; 60 835,57 dla projektu „Pogranicze pełne uśmiechu”;  8 400,19 dla projektu 

„Przekraczamy granice dojrzałego wieku! Program aktywności dla seniorów z pogranicza”; 2 854,40 zł – 

zmniejszenie planu na projekcie „Termomodernizacja budynków mieszkalnych wielorodzinnych w 

Gminie Miejskiej Nowa Ruda” z przeznaczeniem na realizację projektu „Przekraczamy granice dojrzałego 

wieku! Program aktywności dla seniorów z pogranicza”; 17 855,40 zł – zmniejszenie planu wydatków na 

projekcie „Termomodernizacja budynku przy ul. Radkowskiej nr 14-16” z przeznaczeniem na realizację 

projektu „Przekraczamy granice dojrzałego wieku! Program aktywności dla seniorów z pogranicza”; 

62 600,00 zł – zmniejszenie planu wydatków w ramach środków na promocję i zwiększenie planu 

wydatków na realizację projektu „ Zmiana funkcji pogórniczych obszarów w Nowej Rudzie - 

zagospodarowanie turystyczne Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie”. 

c) zmniejszenia dochodów i wydatków na kwotę 11 115 363,77 złotych w tym: 

- 51 464,00 zł – zmniejszenie planu dochodów na projekcie „Adaptacja budynku po szkole przy ul. Fredry 

na dom dziennego pobytu dla seniorów w Nowej Rudzie” 

- 318 896,01 zł – zmniejszenie planu dochodów na projekcie „Klaster Społecznej Energii Partnerstwa 

Noworudzko–Radkowskiego” 

- 96 690,00 zł – zmniejszenie planu dochodów na projekcie „Modernizacja dwóch obiektów Orlik 

w Gminie Miejskiej Nowa Ruda” 

- 679 750,00 zł – zmniejszenie planu dochodów na projekcie „Modernizacja infrastruktury drogowej 

w Gminie Miejskiej Nowa Ruda” 

- 455 635,52 zł – zmniejszenie planu dochodów na projekcie „Nasz region rowerowy II” 

- 952 632,64 zł – zmniejszenie planu dochodów tytułem podatku od nieruchomości 

- 1 629 055,94 zł – zmniejszenie planu dochodów na projekcie „Przebudowa ciągu dróg gminnych 

ul. T. Kościuszki,Os. Piastowskie, ul. Sportowa w Nowej Rudzie” 

- 2 593 369,86 zł – zmniejszenie planu dochodów na projekcie „Przebudowa drogi gminnej ul. Kolejowa 

w Nowej Rudzie” 

- 2 631 224,00 zł zł – zmniejszenie planu dochodów na projekcie „Regeneracja przestrzeni publicznej 

Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego na rzecz turystów i mieszkańców” 

- 200 000, zł - zmniejszenie planu dochodów na projekcie „Renowacja istniejących budynków 

mieszkalnych pod kątem efektowności energetycznej w formule grantowej przez IPAW” 

 - 506 645,80 zł zmniejszenie planu dochodów na projekcie „Rewaloryzacja zabytków sakralnych Parafii 

pw. Świętego Mikołaja w Nowej Rudzie” 

- 1 000 000,00 zł zmniejszenie planu dochodów na projekcie „Zagospodarowanie terenu pogórniczego 

poprzez budowę nowej siedziby OSP w Nowej Rudzie - Słupcu” 

- 186 524,00 zł zmniejszenie planu wydatków na projekcie „Modernizacja dwóch obiektów Orlik 

w Gminie Miejskiej Nowa Ruda” 
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- 844 555,25 zł zmniejszenie planu wydatków na projekcie „Modernizacja infrastruktury drogowej 

w Gminie Miejskiej Nowa Ruda” 

- 421 249,26 zł zmniejszenie planu wydatków na projekcie „Modernizacja terenów rekreacyjnych 

i sportowych na terenie gmin Partnerstwa Noworudzko-Radkowskiego” 

- 2 136 319,92 zł zmniejszenie planu wydatków na projekcie „Przebudowa ciągu dróg gminnych 

ul. T. Kościuszki, Os. Piastowskie, ul. Sportowa w Nowej Rudzie” 

- 3 720 129,28 zł zmniejszenie planu wydatków na projekcie „Przebudowa drogi gminnej ul. Kolejowa w 

Nowej Rudzie” 

- 3 364 100,55 zł zmniejszenie planu wydatków na projekcie „Regeneracja przestrzeni publicznej 

Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego na rzecz turystów i mieszkańców” 

- 442 485,51 zł zmniejszenie planu wydatków na projekcie „Rewaloryzacja zabytków sakralnych Parafii 

pw. Świętego Mikołaja w Nowej Rudzie” 

d) zmianie ulegną załączniki nr 4,6 i 7 do budżetu miasta na rok 2024. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż opinia Komisji Gospodarczo-Budżetowej do 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. Zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (11) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka, Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina 

Wałęsa 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (2) 

Karolina Popiel, Jerzy Pulit 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radni : Karolina Popiel, Jerzy Pulit byli „za” podjęciem 

uchwały. 

 

Uchwała nr 41/V/24 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

 

c) zmieniająca uchwałę Nr 566/LXXV/24 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania 

i wykupu 

 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta - w związku z błędem pisarskim w uchwale Nr 26/IV/24 Rady 

Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 19 czerwca 2024 r. w zakresie kwoty emisji emisji obligacji serii „L24” 

zachodzi konieczność poprawy w/w błędu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż opinia Komisji Gospodarczo-Budżetowej do 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. Zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie 

podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę Nr 566/LXXV/24 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (10) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka, Magdalena Lichwa, Karolina Popiel, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (3) 

Ewa Miś-Krzemińska, Jerzy Pulit, Regina Wałęsa 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radni : Ewa Miś-Krzemińska, Jerzy Pulit, Regina Wałęsa byli 

„za” podjęciem uchwały. 

 

Uchwała nr 42/V/24 

zmieniająca uchwałę Nr 566/LXXV/24 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu 

 

d) zmieniająca uchwałę Nr 345/XXXVIII/17 w sprawie utworzenia rachunku dochodów samorządowych 

jednostek budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 14 grudnia 2016r. – prawo 

oświatowe 

 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta - w związku z utworzeniem nowej jednostki – Zespół Szkolno-

Przedszkolny Nr 2 - zachodzi konieczność uaktualnienia z\wykazu jednostek, które mają utworzone 

rachunki dochodów samorządowych jednostek budżetowych prowadzących działalność określoną w 

ustawie z dnia 14 grudnia 2016 r. – prawo oświatowe. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż opinia Komisji Gospodarczo-Budżetowej do 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. Zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę Nr 345/XXXVIII/17 w sprawie utworzenia rachunku 

dochodów samorządowych jednostek budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie z 

dnia 14 grudnia 2016r. – prawo oświatowe 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (11) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka, Regina Wałęsa 

NIEOBECNI (2) 
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Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radni : Beata Kłossowska-Tyszka, Regina Wałęsa byli „za” 

podjęciem uchwały. 

 

Uchwała nr 43/V/24 

zmieniająca uchwałę Nr 345/XXXVIII/17 w sprawie utworzenia rachunku dochodów 

samorządowych jednostek budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 14 

grudnia 2016r. – prawo oświatowe 

 

e) w sprawie programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w ramach 

pomocy de minimis 

 

Pan Mateusz Pawlik – Kierownik Referatu Dochodów - celem podjęcia uchwały jest ustalenie zasad i 

warunków zwolnienia od podatku od nieruchomości budowli, budynków lub ich części będących 

własnością przedsiębiorców, którzy na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda zakończyli nową inwestycję 

poprzez budowę nowego, rozbudowę istniejącego zakładu przemysłowego, bądź budowę nowych lub 

modernizację już istniejących obiektów o charakterze hotelarskim. Przyjęcie uchwały ma na celu zachętę 

przedsiębiorców do dokonania na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda nowych inwestycji poprzez 

budowę i rozbudowę zakładów przemysłowych oraz rozwój na jej terenie obiektów hotelarskich co w 

dalszej perspektywie znacząco wpłynie na zwiększenie atrakcyjności i rozwój gminy. Zwolnienie z 

podatku obejmuje okres 5 lat. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż opinia Komisji Gospodarczo-Budżetowej do 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. Zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa 

Ruda w ramach pomocy de minimis 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (10) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Beata Kłossowska-Tyszka 

BRAK GŁOSU (2) 

Karolina Popiel , Jerzy Pulit 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radni : Karolina Popiel, Jerzy Pulit byli „za” podjęciem 

uchwały. 

 

Uchwała nr 44/V/24 

w sprawie programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w ramach 

pomocy de minimis 

 



 

Strona 11 

 

f) w sprawie zmiany uchwały Nr 533/LXX/23 z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obszaru miasta Nowa Ruda 

 

Pan Arkadiusz Stelmach - zmianie podlega zakres opracowania – zostaje on pomniejszony. Pomniejszenie 

obszaru podejmuje się z uwagi na art. 94 ustawy o gospodarce nieruchomościami, który zawiesza 

podziały nieruchomości do czasu uchwalenia planu miejscowego, jednak nie dłużej niż na okres 6 

miesięcy, licząc od dnia złożenia wniosku o podział, co istotnie ogranicza procesy inwestycyjne na terenie 

miasta. Przedmiotowa zmiana obszarowa nie narusza ustaleń obowiązującego Studium Gminy Miejskiej 

w Nowej Rudzie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż opinia Komisji Gospodarczo-Budżetowej do 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. Zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 533/LXX/23 z dnia 28 grudnia 2023 roku w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

obszaru miasta Nowa Ruda 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (11) 

Andrzej Behan, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka, 

Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Karolina Popiel 

BRAK GŁOSU (1) 

Sylwia Dajczer-Gałczyńska 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radna Sylwia Dajczer-Gałczyńska była „za” podjęciem 

uchwały. 

 

Uchwała nr 45/V/24 

w sprawie zmiany uchwały Nr 533/LXX/23 z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obszaru miasta Nowa 

Ruda 

 

g) w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie oraz współdziałanie i zawarcie porozumienia z 

Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 Kłodzko dotyczącym realizacji projektu „Nowoczesna 

pracownia językowa dla Noworudzkiej Szkoły Technicznej w Nowej Rudzie” 

 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej – w imieniu Burmistrza Miasta zgłosił 

autopoprawkę do uzasadnienia, gdzie wpisano „pracowni komputerowej” a powinno być „pracowni 

językowej”. Mieszkańcy Miasta Nowa Ruda wyrazili swoją wolę poprzez udział w konsultacjach 

społecznych pod nazwą projektu „Budżet obywatelski w Mieście Nowa Ruda w 2024 roku”. W ramach 

głosowania nad złożonymi do projektu zadaniami, uznanie zyskało zadanie dotyczące stworzenia 

nowoczesnej pracownia językowa w Noworudzkiej Szkole Technicznej w Nowej Rudzie. Z racji tego, że 

organem prowadzącym Noworudzkiej Szkoły Technicznej w Nowej Rudzie jest Powiat Kłodzki, 
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realizacja projektu dotyczącego stworzenia pracowni językowej, przy pomocy finansowej Miasta Nowa 

Ruda, będzie w gestii Powiatu Kłodzkiego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż opinia Komisji Gospodarczo-Budżetowej do 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. Zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Wobec braku głosów poddał pod głosowanie proponowaną poprawkę 

do uzasadnienia. 

 

Pani Kamila Zamolska – Radca Prawny - zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej zmieniającej Statut Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda autopoprawki zgłaszane przez autora projektu nie podlegają odrębnemu głosowaniu 

przez Radę.  

 

Radna Sylwia Dajczer-Gałczyńska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku głosów poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie oraz współdziałanie i zawarcie 

porozumienia z Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 Kłodzko dotyczącym realizacji projektu 

„Nowoczesna pracownia językowa dla Noworudzkiej Szkoły Technicznej w Nowej Rudzie” 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (11) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka, Regina Wałęsa 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radne: Beata Kłossowska-Tyszka, Regina Wałęsa były „za” 

podjęciem uchwały. 

 

Uchwała nr 46/V 24 

w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie oraz współdziałanie i zawarcie porozumienia z 

Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 Kłodzko dotyczącym realizacji projektu „Nowoczesna 

pracownia językowa dla Noworudzkiej Szkoły Technicznej w Nowej Rudzie” 

 

 

h) w sprawie wspólnej obsługi administracyjnej rachunkowej i finansowej jednostek organizacyjnych 

zaliczonych do sektora finansów publicznych 

 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej – w imieniu Burmistrza Miasta zgłosił 

autopoprawkę do projektu uchwały w § 2. ust. 1. Który powinien brzmieć „Jednostką obsługującą jest 

Urząd Miejski w Nowej Rudzie, ul. Rynek 1, 57-400 w Nowej Rudzie”. Z powodu coraz mniejszej ilości 

uczniów zmniejszają się potrzeby bazy oświatowej, zrezygnowano z budynku przy ul. Sportowej, ul. 

Świdnickiej. Proces ten trwa cały czas. Ma to wpływ na racjonalizację całego funkcjonowania oświaty. 
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Stworzony został nowy model, który został zawarty w projekcie uchwały by cała obsługa jednostek 

oświatowych była tańsza gdyż subwencja oświatowa pokrywa jedynie 50% całości kosztów zadania. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż opinia Komisji Gospodarczo-Budżetowej do 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. Zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

 

Radna Sylwia Dajczer-Gałczyńska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie wspólnej obsługi administracyjnej rachunkowej i finansowej jednostek 

organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (10) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Magdalena Lichwa, 

Ewa  Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Konrad Kałwak 

BRAK GŁOSU (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Regina Wałęsa 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radne: Beata Kłossowska-Tyszka była „za” podjęciem 

uchwały, radna Regina Wałęsa „wstrzymała się od głosowania”. 

 

Uchwała nr 47/V/24 

w sprawie wspólnej obsługi administracyjnej rachunkowej i finansowej jednostek organizacyjnych 

zaliczonych do sektora finansów publicznych 

 

i) w sprawie ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie i opłaty za pobyt dziecka w Żłobku 

Miejskim Nr 1 w Nowej Rudzie 

 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej –  w imieniu Burmistrza Miasta zgłosił 

autopoprawkę do projektu uchwały w § 2. ust. 1. poprzez dodanie słów „a w przypadku dziecka 

legitymującego się orzeczeniem o niepełnosprawności w wysokości 1900 zł miesięcznie”. W związku z 

wejściem w życie od 01.10.2024 świadczenia „aktywnie w żłobku” rodzice dzieci, które uczęszczają do 

żłobka otrzymają 1500 zł dofinansowania do pobytu dziecka, które będzie wypłacane na konto żłobka. 

Dzięki programowi rodzice nie będą ponosili opłaty za pobyt dziecka w żłobku, gdyż zostanie on w 

całości sfinansowany z budżetu państwa. Rodzice poniosą koszty jedynie za wyżywienie dziecka. 

Program ten pozwoli jednostkom na zmniejszenie wydatków z budżetu miasta na funkcjonowanie żłobka, 

a tym samym da większe możliwości rozwoju. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż opinia Komisji Gospodarczo-Budżetowej do 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. Zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 
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Radna Sylwia Dajczer-Gałczyńska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie i opłaty za 

pobyt dziecka w Żłobku Miejskim Nr 1 w Nowej Rudzie 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (11) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka, Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Janusz Staniocha, 

Jarosław Ubik 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (2) 

Jerzy Pulit, Regina Wałęsa 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radni : Jerzy Pulit, Regina Wałęsa byli „za” podjęciem 

uchwały. 

 

Uchwała nr 48/V/24 

w sprawie ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie i opłaty za pobyt dziecka w 

Żłobku Miejskim Nr 1 w Nowej Rudzie 

 

j) zmieniająca Uchwałę Nr 6/II/24 w sprawie powołania Komisji Gospodarczo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Nowej Rudzie i ustalenia jej składu osobowego 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż radna Karolina Popiel otrzymała od Wojewody 

Dolnośląskiego pełnomocnictwo ds. Polityki Senioralnej dlatego też złożyła rezygnację z członkostwa z 

Komisji Gospodarczo-Budżetowej. Zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania. Wobec braku głosów 

poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

podjęcia uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 6/II/24 w sprawie powołania Komisji Gospodarczo-

Budżetowej Rady Miejskiej w Nowej Rudzie i ustalenia jej składu osobowego 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka, Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Jerzy Pulit, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Regina Wałęsa 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 
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edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radna Regina Wałęsa była „za” podjęciem uchwały. 

 

Uchwała nr 49/V/24 

zmieniającej Uchwałę Nr 6/II/24 w sprawie powołania Komisji Gospodarczo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Nowej Rudzie i ustalenia jej składu osobowego 

 

k) w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat za parkowanie pojazdów 

samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek za parkowanie, wysokości opłat 

dodatkowych i sposobu ich pobierania 

 

Pani Joanna Sikora - wprowadzenie Strefy Płatnego Parkowania w mieście Nowa Ruda z całą pewnością 

wpłynie na zwiększenie rotacji parkujących pojazdów samochodowych i sprawność całego sytemu 

komunikacyjnego i bezpieczeństwa ruchu. Skutecznym systemowym dla Nowej Rudy rozwiązaniem 

problematyki parkingowej w centrum miasta jest utrzymanie funkcjonowania sprawnej organizacyjnie 

Strefy Płatnego Parkowania, z systemem szczelnego poboru opłat przy pomocy parkomatów oraz 

dodatkową, wysoce wygodną dla kierowców, opcją umożliwienia regulowania opłat przy pomocy 

telefonów komórkowych i prowadzenia sprawnej kontroli uiszczania opłat. 

 

Radny Janusz Staniocha – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – od dawna 

czekano na wprowadzenie strefy, nie wszyscy są zadowoleni ale należy uporządkować ruch w mieście. 

Być może strefa z czasem zostanie rozszerzona. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radna Regina Wałęsa – co oznacza opłata dodatkowa? 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan za nieopłacenie miejsca parkingowego zostanie naliczona 

opłata dodatkowa. 

 

Radna Karolina Popiel – czy osoby niepełnosprawne będą mogły korzystać z miejsc parkingowych ze 

zniżką? 

 

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – miejsca dla osób niepełnosprawnych są 

wyznaczone niebieskimi kopertami, z ustawy o drogach wynika, iż miejsca te są nieodpłatne. Nie jest to 

zapisane w uchwale gdyż nie można powielać zapisów ustawy. Tak więc osoby niepełnosprawne mogą 

bezpłatnie parkować w strefie ale tylko na miejscach oznaczonych dla osób niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat za 

parkowanie pojazdów samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek za 

parkowanie, wysokości opłat dodatkowych i sposobu ich pobierania 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka, Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Jerzy Pulit, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

 

Uchwała nr 50/V/24 

w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat za parkowanie pojazdów 

samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek za parkowanie, wysokości opłat 

dodatkowych i sposobu ich pobierania 

 

7. Interpelacje radnych. 

 

Radna Karolina Popiel – złożyła interpelację na piśmie w/s rozpatrzenia możliwości wprowadzenia 

systemu monitorowania pojazdów w komunikacji miejskiej. 

 

Radny Konrad Kałwak – złożył interpelację na piśmie w/s powołania Rady Sportu. 

 

8. Zapytania radnych. 

 

Radni nie zgłosili zapytań. 

 

9. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan poinformował, iż dnia 25 września odbędzie się kolejna 

sesja Rady. 

 

10. Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania dziennego porządku obrad 4 sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie Przewodniczący 

Rady Miejskiej Andrzej Behan zamknął jej posiedzenie. 

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załączniki do protokołu. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przygotował: Justyna Caban 


